
Število objav: 10
Internet: 6
Tisk: 4
Spremljane teme:
Inženirska dejavnost, ...: 0
Inženirska zbornica ...: 0
Barbara Škraba Flis: 0
Gradbeni zakon: 2
Zakon o ... načrtovanju: 0
Zakon o ... arhitektih: 0
Gradbena parcela: 2
Evidenca stavbnih zemljišč: 0
Svetovni gradbeni forum 2019: 0
Gradbeništvo, graditev: 6

Zbirka medijskih objav
INŽENIRSKA ZBORNICA SLOVENIJE,
za obdobje 10. 10. 2019
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Internet Naslov Večletna pot brez zagotovljenega cilja, davki pa ubijalski

Zaporedna št.
1

Medij; Doseg Zurnal24.si; 709.105, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 9. 10. 2019

Stran v zbirki:
9

Avtor K. M.

Teme Gradbena parcela

Povzetek
...zemljišča. Pri prodaji parcele nas čaka plačilo treh davkov Še več plačila davkov pa čaka lastnika, ki namerava po 
novem zazidljivo zemljišče prodati kot . V tem primeru mora plačati dvoodstoten davek na promet z gradbeno parcelo
nepremičninami, ki se obračuna gleda na v pogodbi zapisano prodajno vrednost. Plačati mora tudi... 

Internet Naslov Slovenska podjetja v Cern po informacije in poslovne priložnosti

Zaporedna št.
2

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Znanost in tehnologija; 9. 10. 2019

Stran v zbirki:
10

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...delegacije v Cernu, ki se pod vodstvom državnega sekretarja Jerneja Štromajerja udeležuje dogodka, so tako tudi 
predstavniki 24 slovenskih podjetij s področij , nizkih gradenj in tehničnih storitev, elektrotehnike in gradbeništva
magnetov, elektronike in radijskih frekvenc, informacijske tehnologije, vakuuma in nizkih temperatur,... 

Internet Naslov Turistična sezona skrajšala vrste brezposelnih

Zaporedna št.
3

Medij; Doseg Primorske.si; 154.470, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 9. 10. 2019

Stran v zbirki:
13

Avtor Sonja Ribolica

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...zavoda za zaposlovanje Nevenka Bandelj. Našteli so 4533 brezposelnih, kar je za 2,1 odstotka manj kot avgusta. “
Veliko povpraševanje je po delavcih v , v gostinstvu in turizmu, kar kaže, da sezona še traja. Zaradi tega jegradbeništvu
manjši priliv sezonskih delavcev v evidenco brezposelnih,” razveseljiv preobrat... 

Tisk Naslov Turistično naselje Eko resort zdaj v temi

Zaporedna št.
4

Medij; Doseg Delo; 153.990, Slovenija Stran: 3 Površina: 458 cm2

Rubrika, Datum Aktualno; 10. 10. 2019

Stran v zbirki:
14

Avtor Bojan Rajšek

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...želijo uresničiti inšpekcijske odločbe. Toda kritika je bila očitno vsaj v tem primeru prenagljena. Na ministrstvu za 
okolje in prostor (MOP) so pojasnili:  določa, da če je bila izvedena priključitev nedovoljenega in Gradbeni zakon
neskladno uporabljenega objekta na gospodarsko javno infrastrukturo, pristojni gradbeni inšpektor... 

Internet Naslov Boj proti sindromu bolnih stavb vse bolj aktualen

Zaporedna št.
5

Medij; Doseg Svetkapitala.si; 78.406, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 9. 10. 2019

Stran v zbirki:
21

Avtor Kaja Kovič

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...dogodkom osveščati ljudi, kako ustvarjati zdrave in prožne prostore. Na predavanjih se bodo zvrstili vodilni 
raziskovalci iz sveta medicine, arhitekture ter . S skupnimi močmi bodo pokazali primere dobrih praks in gradbeništva
študije primerov s celega sveta. Gre za dialog med več panogami, ki lahko skupaj pomagajo pri... 
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Tisk Naslov Legalizacija zidanic

Zaporedna št.
6

Medij; Doseg Dolenjski list; 38.000, Slovenija Stran: 10 Površina: 57 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 10. 2019

Stran v zbirki:
22

Avtor M. B. J.

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
Legalizacija zidanic ČRNOMELJ - Občinski svetnik Leopold Perko je spomnil, da je v črnomaljski občini večje število 
zidanic, za katere po določilih veljavnega OPN ni pravne podlage za izdajo gradbenega dovoljenja. Zato ga zanima, ali 
v občini pripravljajo občinski podrobni prostorski načrt (OPPN), 

Tisk Naslov Iščejo investitorje v poslovno cono v Kromberku

Zaporedna št.
7

Medij; Doseg Primorski dnevnik; 11.000, Slovenija Stran: 15 Površina: 143 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 9. 10. 2019

Stran v zbirki:
23

Avtor K. M.

Teme Gradbena parcela

Povzetek
...zainteresirane bo v četrtek, 17. oktobra, ob 11. uri v Stekleni dvorani Mestne občine Nova Gorica. Predstavljen bo 
načrt ureditve, časovnica komunalne ureditve , pristojni bodo tudi odgovarjali na vprašanja gradbenih parcel
zainteresiranih. Dodatne informacije so na voljo na telefonskih številkah 00386 5 33 50 105 (Tatjana Gregorčič)... 

Tisk Naslov SPREMEMBE ZA VSAKO CENO

Zaporedna št.
8

Medij; Doseg Demokracija; 10.000, Slovenija Stran: 38 Površina: 884 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 10. 2019

Stran v zbirki:
25

Avtor Petra Janša

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...občina Lukovica ena redkih slovenskih občin, kije bila 16 let brez dolga. Januarja 2018 pa so na takratnem občinskem
svetu soglasno sprejeli sklep, da za  nove telovadnice in širitve šole na Brdu najamejo kredit v višini 3,5 milijonagraditev
evrov. Na to so bili pripravljeni. Občinski svet so seznanili s potekom,... 

Internet Naslov Slabe prakse: od lažnih izvršb do faktoringov povezanih z gradbinci za minus 10%

Zaporedna št.
9

Medij; Doseg Preberi.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 9. 10. 2019

Stran v zbirki:
26

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek ...Kako v  danes privijajo podizvajalce ... gradbeništvu

Internet Naslov Dijakom bodo predstavili poklic gradbenika, geodeta in vodarja

Zaporedna št.
10

Medij; Doseg O-sta.si; , Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 9. 10. 2019

Stran v zbirki:
28

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Tudi letos bo ljubljanska Fakulteta za  in geodezijo odprla vrata slovenskim dijakom. Že šesto leto gradbeništvo
zapored bo za dijake 3. in 4. letnikov pripravila dan odprtih vrat, na katerem bo preko interaktivnih... 
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Večletna pot brez zagotovljenega cilja, davki pa
ubijalski

zurnal24.si/pod-streho/gradimo-obnavljamo/vecletna-pot-brez-zagotovljenega-cilja-davki-pa-

Profimedia

       Pot do spremembe namembnosti iz kmetijskega v zazidljivo zemljišče je dolga,
jamstva, da bo sprememba odobrena, pa nobenega. Če uspe, lastnika, ki želi po
novem zazidljivo parcelo prodati, čaka še plačilo treh različnih davkov.

Marsikatero zemljišče, ki ima status kmetijskega zemljišča, se ne uporablja za
izvajanje kmetijske dejavnosti. Razlogov za to je veliko, praktično vsaka opuščena
njiva ali travnik ima svojo zgodbo. Ni jih malo med njimi, ki bi bile bolj kot za
kmetijsko dejavnost primerne za stanovanjsko gradnjo, denimo družinske hiše. 

Parcelo zarašča trava, spremenimo jo v zazidljivo

Eden izmed takšnih primerov je tudi kmetijsko zemljišče, ki skupaj z zazidljivim
delom parcele tvori veliko zaključeno celoto. Lastnika obeh parcel sta po nekaj letih
ugotovila, da kmetijskega dela svojega posestva ne potrebujeta, saj ga zarašča zgolj
trava, ki jo je treba ves čas kositi. 

Zurnal24.si 09.10.2019 
SredaDržava: Slovenija

Doseg: 709.105
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Ker je parcela ravna, tik ob regionalni cesti, obdana pa je z že pozidanimi parcelami,
torej so tudi vsi komunalni priključki v bližini, sta začela razmišljati, da bi ji
namembnost spremenila v zazidljivo in jo prodala. 

Hitro jima je bilo jasno, da njuna namera ne bo tako hitro izvedljiva, predvsem pa sta
ugotovila, da ju čaka za več kot 10 tisoč evrov davščin. 

Sprememba namembnosti ni individualna pobuda
posameznika

Lastnik zemljišča pri spremembi namembnosti namreč nima povsem prostih rok. Ne
more preprosto vkorakati v pristojno občinsko pisarno oddelka za okolje, prostor in
infrastrukturo in oddati vloge za spremembo namembnosti. 

„Prostorsko načrtovanje v skladu s pravili je nujno za skladen razvoj družbe, sicer bi
v prostoru nastopil kaos, kjer bi vsak načrtoval posege le na svojem zemljišču,
nemogoče pa bi bilo urejati rešitve, ki so v interesu vseh, in ob tem zagotavljati cilje
varstva okolja, ohranjanja narave, varstva kmetijskih zemljišč, razvoja javne
infrastrukture ter gospodarstva ter naslavljati ostale razvojne potrebe in varstvene
zahteve, ki so ključne za trajnostni prostorski razvoj,“ piše na portalu e-uprave.  

Sprememba namembnosti poteka v okviru OPN

Zato mora lastnik, ki bi želel spremembo namembnosti zemljišča, na občini, kjer to
leži, preveriti, kdaj bo pripravljala nov občinski prostorski načrt (OPN), v okviru
katerega lahko poda pobudo za spremembo namembnosti. 

Kako pogosto pripravljajo nove OPN, je odvisno od vsake posamezne občine.
Nekatere jih pripravljajo redno, kar pomeni, ko zaključijo eno spremembo OPN,
odprejo javni poziv za zbiranje pobud za naslednjo, druge to počnejo bistveno
redkeje z daljšimi časovnimi premori. 
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arhiv PISO
Ko ugotovimo, ali ima občina odprt poziv za ponudbe spremembe namembnosti,
oziroma ugotovimo, kdaj ga bo imela, lahko na predpisanem obrazcu, dostopen je
na spletnih straneh večine občin, podamo pobudo. 

Vlogo za pobudo oddamo na občino 

Da bo vloga popolna, potrebujemo številko katastrske občine in številko parcele,
podatke o lastništvu parcele, obrazložitev, zakaj želimo spreminjati namembnost, in
kakšna naj bo nova namembnost zemljišča. Na obrazcu je treba navesti še, katera
komunalna infrastruktura je že na parceli oziroma poteka čez njo, katera je v bližini,
in kako bi se zemljišče, če bi postalo zazidljivo, lahko navezovalo na najbližjo cesto. 

Najbolje je priložiti grafiko parcele, ki jo lahko najdemo na portalu prostorskega
informacijskega sistema, ali pa na občini vložimo vlogo za izdajo lokacijske
informacije. V skico parcele vrišemo priključevanje na cesto in drugo javno
komunalno infrastrukturo na oziroma ob parceli. 

Odločimo se tudi, ali želimo, da se v zazidljivo spremeni celotna površina parcele, ali
pa le njen del. Če želimo zazidljiv le en del parcele, ta mora biti za gradnjo družinske
hiše velik najmanj 450 kvadratnih metrov, tudi ta del označimo na skici parcele. 
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Tako izpolnjeno vlogo za pobudo spremembe namembnosti v vsemi prilogami
vložimo na pristojno občinsko upravo. Ta nam lahko od lanskega junija tudi zaračuna
upravno takso, ki je lahko od 50 do 300 evrov, lahko pa se občina odloči, da je
postopek brezplačen. 

Sledi čakanje, leta

Najprej je treba počakati, da občina konča z zbiranjem pobud. Čas zbiranja pobud je
odvisen od občine, traja pa lahko tudi dve leti, saj želijo zbrati čim več pobud, ki jih
bodo obravnavali hkrati v okviru enega postopka spremembe OPN. 

Občina po zaključku zbiranja pobud te pregleda. Če bo pobudo ocenila kot ustrezno,
jo bo uvrstila v nadaljnje faze postopka priprave občinskega prostorskega načrta.
Pobude upoštevajo le, če so skladne s cilji prostorskega razvoja občine, upoštevajo
varstvene in varovalne omejitve v prostoru in so ustrezne z vidika urbanističnih meril
in možnosti opremljanja zemljišč za gradnjo.

V nadaljnjih fazah postopka se nato izvede pridobivanje mnenj nosilcev urejanja
prostora, javna razgrnitev z javno obravnavo, vključno z vsemi koraki postopka
celovite presoje vplivov na okolje, kadar je ta potrebna, in nato sprejem in objava
akta. Drugače povedano, to pomeni, da o ponudbah za spremembo namembnosti
odločajo tudi pristojna ministrstva. 

Celoten postopek traja najmanj pet let

Celoten postopek presoje, javne razgrnitve, sprejema akta in njegova objava lahko
traja leta. Vsekakor lahko pričakujemo, da bo postopek trajal najmanj dve ali tri leta,
lahko pa tudi več. Za lastnika zemljišča, ki mu želi spremeniti namembnost lahko to
skupaj s časom za zbiranje pobud pomeni tudi pet let in več. Pri tem pa ves ta čas
lastnik ne ve, ali bo njegova pobuda tudi odobrena. 

Tako lahko šele po petih in več letih izve, da svojega kmetijskega zemljišča ne more
spremeniti v zazidljivo. Ob vložitvi pobude pa mu noben uradnik ne zna in ne more
povedati, ali bo s pobudo uspel ali ne, tudi plačilo upravne takse, če jo občina
zaračuna, mu ne zagotavlja zanj ugodne odločitve. 

Plačilo nadomestila za nepozidano zazidljivo zemljišče 

Če smo z želeno spremembo namembnosti uspeli, torej je naše kmetijsko zemljišče
postalo zazidljivo, lahko začnemo na njem načrtovati gradnjo in na pristojni upravni
enoti zaprosimo za gradbeno dovoljenje. 

A pozor. Vse dokler gradbenega dovoljenja ne dobimo oziroma to ni pravnomočno,
nam občina zaračunava davek oziroma nadomestilo za zazidljivo parcelo, ki ni
pozidana. Višina davka je odvisna od velikosti zazidljive parcele in odmerne stopnje,
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ki jo je v svojih aktih določila posamezna občina. Obračuna pa se hkrati z
nadomestilom za uporabo stavbnega zemljišča.

Nik Rovan

Pri prodaji parcele nas čaka plačilo treh davkov

Še več plačila davkov pa čaka lastnika, ki namerava po novem zazidljivo zemljišče
prodati kot gradbeno parcelo. V tem primeru mora plačati dvoodstoten davek na
promet z nepremičninami, ki se obračuna gleda na v pogodbi zapisano prodajno
vrednost. 

Plačati mora tudi davek na kapitalski dobiček, ki se obračuna od razlike med
vrednostjo parcele ob njenem nakupu in vrednostjo parcele ob njeni prodaji. Višina
davka na kapitalski dobiček je določena z večstopenjsko lestvico, odmerne stopnje
pa so odvisne od tega, koliko let je prodajalec lastnik parcele, ki jo prodaja. 

Po petih letih lastništva je stopnja davka na kapital 15 odstotkov, po dopolnjenih
desetih letih 10 odstotkov, po 15 letih pet odstotkov, po 20 letih lastništva pa se
davek na kapital pri prodaji nepremičnine ne plača.

A to še ni vse. Ker se je s spremembo namembnosti iz kmetijskega v zazidljivo
zemljišče njegova vrednost povečala, mora lastnik ob prodaji take parcele plačati še
davek na dobiček zaradi spremembe namembnosti. Tudi ta je določen glede na leta
lastništva, ki pa začnejo teči od trenutka, ko je sprememba namembnosti začela
veljati. 
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Če lastnik parcelo proda takoj, ko ji je bila spremenjena namembnost, bo od razlike
v ceni med vrednostjo parcele, ko je bila še kmetijsko zemljišče, in vrednostjo po
novem zazidljive parcele, plačal 25 odstotkov davka. Ko bo od datuma spremembe
namembnosti preteklo od enega do treh let, stopnja davka znaša 15 odstotkov, če
pa jo bo do prodaje imel v lasti od treh do 10 let, bo plačal davek po stopnji 5
odstotkov.

Poglejmo konkreten primer

Lastnika sta za zemljiško zemljišče, ki je bilo ob nakupu vredno 4000 evrov, oddala
pobudo za spremembo namembnosti. Ko je bila njuna pobuda odobrena, sta bila
lastnika parcele že 13 let. Zdaj jo želita prodati, zanjo pa lahko iztržita 40.000 evrov. 

Plačati morata dvoodstotni davek od prometa nepremičnin, kar znaša 800 evrov.
Plačati morata tudi kapitalski dobiček. V njunem primeru je osnova za obdavčitev
36.000 evrov. Ker sta lastnika parcele 13 let, je kapitalski dobiček obdavčen po 10-
odstotni davčni stopnji, kar znese 3600 evrov. 

Parcelo nameravati prodati takoj, zato bosta plačala še 25 odstotkov davka na
dobiček zaradi spremembe namembnosti. Od osnove 36.000 evrov je to 9000 evrov.
Skupaj bosta torej plačala 13.400 evrov davkov. Za parcelo torej ne bosta iztržila
40.000 temveč le 26.600 evrov. 

Če parcele ne prodata takoj, temveč čakata 10 let, da davka na na dobiček zaradi
spremembe namembnosti ne bo treba plačati, hkrati pa se tako izogneta tudi davku
na kapitalski dobiček, saj bosta čez 10 let parcelo imela v lasti že 23 let, pa bosta v
tem obdobju morala plačevati davek na nezazidano zazidljivo zemljišče. V njunem
primeru to pomeni približno 150 evrov na leto ali 1500 evrov v 10 letih. Z vidika
davščin se splača počakati.

Več o gradnji najdete tukaj.
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Slovenska podjetja v Cern po informacije in 
poslovne priložnosti
Na sedežu Evropske organizacije za jedrske raziskave (Cern) je danes potekal Dan slovenske industrije, ki se ga poleg 
predstavnikov države udeležuje tudi 24 podjetij. Z dogodkom želijo po besedah direktorice Spirit Slovenija Ajde Cuderman
dokazati, da so slovenska podjetja primeren partner tudi na tehnološko najbolj naprednih področjih.
Z dvodnevnim dogodkom, ki ga ministrstvo za izobraževanje, znanost in šport  pripravlja v sodelovanju z javno (MIZŠ)
agencijo Spirit Slovenija in Gospodarsko zbornico Slovenije  želi država poglobiti in spodbuditi sodelovanje (GZS),
slovenskega gospodarstva s Cernom.
Del slovenske delegacije v Cernu, ki se pod vodstvom državnega sekretarja Jerneja Štromajerja udeležuje dogodka, so 
tako tudi predstavniki 24 slovenskih podjetij s področij gradbeništva, nizkih gradenj in tehničnih storitev, elektrotehnike in 
magnetov, elektronike in radijskih frekvenc, informacijske tehnologije, vakuuma in nizkih temperatur, strojništva in surovin,
zdravja, varnosti in okolja.
S Cernom danes sodeluje približno 20 slovenskih znanstvenikov, ki sodelujejo pri najnovejših in najboljših temeljnih 
fizikalnih. "Ni dvoma, da je lahko pri sodelovanju s Cernom uspešna tudi slovenska industrija," je v uvodnem nagovoru 
poudaril generalni direktor za finance in človeške vire v Cernu Martin Steinacher.
Po besedah Mitje Gorenščka z Gospodarske zbornice Slovenije je lahko ravno tokratni dan industrije prelomna točka na 
področju sodelovanja med slovenskimi podjetji in Cernom.
Z organizacijo Dneva slovenske industrije želijo sicer po besedah direktorice Spirit Slovenija Ajde Cuderman dokazati, da 
so slovenska podjetja primeren partner tudi na najbolj tehnološko naprednih področjih.
Nadejala se je, da bi današnji dogodek okrepil zaupanje Cerna v Slovenijo ter slovenske storitve in produkte, ki "lahko 
prispevajo k Cernovim aktivnostim in raziskovalnim naporom ter odprejo nova partnerstva in okna priložnosti".
Vodja slovenske ekipe na detektorju  v Cernu Marko Mikuž je na dogodku predstavil bogato zgodovino ATLAS
sodelovanja slovenskih znanstvenikov s Cernom, ki sega že v leto 1975. Letos tako obeležujemo 44 let sodelovanja 
Slovenije s Cernom, od katerega so po besedah Mikuža ogromno pridobili.
Slovenski znanstveniki so na temo raziskav v Cernu do danes objavili več kot 1300 znanstvenih člankov, nastalo pa je 
tudi 25 diplomskih, 12 magistrskih nalog, 33 doktorskih nalog, je povedal državni sekretar Štromajer.
Vključevanje slovenskega gospodarstva v Cern bo po njegovem mnenju okrepilo tudi sodelovanje med slovensko 
znanostjo in gospodarstvom. To sodelovanje je namreč po besedah Štromajerja ključnega pomena za doseganje 
najboljših rezultatov na svetovnem trgu.
Slovenija ima od leta 2017 status pridružene članice Cerna, ki je predhodna faza članstva. V tej predhodni fazi Slovenija 
na leto vplačuje milijon švicarskih frankov, polnopravno članstvo pa jo bo stalo približno 2,8 milijona frankov.
Slovenija trenutno spada med države članice Cerna, ki imajo zelo nizko razmerje med vplačilom države in vrednostjo 
realiziranih pogodb s Cernom, je povedal predstavnik slovenskega gospodarstva za sodelovanje s Cernom Samo Tuma. 
Se pa je stanje v zadnjih treh letih nekoliko izboljšalo, podjetja so pridobila več manjših naročil, zgradila ugled in pridobila 
izkušnje, je dodal.
Slovenska podjetja morajo po njegovem mnenju biti bolj konkurenčna, predvsem pri kakovosti. Poleg tega mora država 
po njegovem mnenju "poiskati in prodati nišne produkte in znanja, se še bolj približati Cernu ter v njem sodelovati z 
odlično inženirsko delovno silo," je še povedal Tuma.
V nadaljevanju so predstavniki Cerna slovenski delegaciji predstavili način poslovanja podjetij s Cernom, možnosti 
sodelovanja pri znanstvenih in razvojnih dejavnostih in oblikovanju inovativnih rešitev ter sklepanju sporazumov o 
sodelovanju. Predstavili so poslovne priložnosti, prenos tehnologije iz Cerna v industrijo, pa tudi javna naročila na strani 
Cerna.
V drugem delu dogodka so se slovenska podjetja v kratkih petminutnih nastopih predstavila predstavnikom Cerna, 
konferenčnemu delu programa pa so sledili konkretni individualni sestanki med predstavniki podjetij in predstavniki Cerna.
Ti se bodo nadaljevali tudi drugi dan obiska, po tem, ko si bo slovenska delegacija ogledala kompaktni muonski solenoid (

 ki je detektor splošnega namena pri velikem hadronskem trkalniku  in antiprotonski decelerator CMS), (LHC), (AD).
Ženevski Cern, ustanovljen leta 1954, je osrednji svetovni laboratorij za fiziko delcev in sodi med najbolj elitne znanstvene
institucije na svetu, saj uporaba njegovih zmogljivosti pogosto povzroči razvoj novih tehnologij. Glavni namen organizacije
je zagotavljanje raziskovalne infrastrukture - pospeševalnikov protonov, antiprotonov, težkih ionov, elektronov in 
pozitronov.
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Turistična sezona skrajšala vrste brezposelnih

Sonja Ribolica   Slovenija   09. 10. 2019, 06.00

Konec septembra je bilo v Sloveniji 69.834 brezposelnih, kar je za 2,4 odstotka manj kot avgusta in za 5,3
odstotka manj kot septembra lani. Tudi na Primorskem je število brezposelnih upadlo, najbolj na
severnem delu, čeprav so pričakovali večji priliv brezposelnih. Na južnem delu Primorske se
brezposelnost septembra običajno zviša, tokrat pa je upadla.

Foto: STA

LJUBLJANA >Brezposelnost se je v primerjavi z avgustom zmanjšala v vseh območnih službah zavoda za
zaposlovanje, najbolj na območju, ki ga pokriva mariborska služba; tam so našteli za 3,9 odstotka manj
brezposelnih.

Na Primorskem manjši priliv brezposelnih
Na tretjem mestu po največjem upadu števila brezposelnih je novogoriški zavod, kjer so našteli 2668
brezposelnih. “To je za 9,5 odstotka manj kot septembra lani in za 3,3 odstotka manj kot avgusta navkljub za ta
čas pričakovanemu večjemu prilivu - zaradi izteka zaposlitev za določen čas - v evidenco brezposelnih,”
pojasnjuje direktorica novogoriške službe zavoda za zaposlovanje Vesna Petric Uran.
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Služba za polovico več brezposelnih kot avgusta
Podobno je bilo tudi na južnem delu Primorske. Na območju koprskega zavoda za zaposlovanje septembra
običajno pričakujejo rast števila brezposelnih, a letos ni bilo tako. “Tokrat smo zabeležili upad, saj se je v
primerjavi s predhodnim mesecem zaposlilo za 50 odstotkov več brezposelnih,” je zadovoljna direktorica
koprske službe zavoda za zaposlovanje Nevenka Bandelj. Našteli so 4533 brezposelnih, kar je za 2,1 odstotka
manj kot avgusta. “Veliko povpraševanje je po delavcih v gradbeništvu, v gostinstvu in turizmu, kar kaže, da
sezona še traja. Zaradi tega je manjši priliv sezonskih delavcev v evidenco brezposelnih,” razveseljiv preobrat še
pojasnjuje Bandljeva.

A kmalu bo že spet drugače. Že ta mesec in novembra v koprskem zavodu pričakujejo večji priliv sezonskih
delavcev in iskalcev prve zaposlitve ter manj zaposlitev, zaradi česar se bo število brezposelnih spet povzpelo.

Na Goriškem večjega skoka ne bo niti jeseni
Večji priliv brezposelnih, predvsem mladih, v novogoriškem zavodu pričakujejo že ta mesec. “Vendar to ne bo
vplivalo na večji porast brezposelnosti, saj se bodo ti tudi zaposlovali. Delovna aktivnost kaže pozitivni trend
tudi naprej,” ocenjuje Vesna Petric Uran.

Na novogoriškem zavodu je bil priliv brezposelnih že vse letošnje mesece manjši kot odliv. “Kar 1821 odjav (74
odstotkov vseh odjavljenih) je bilo zaradi zaposlitve. Mesečno je v povprečju v letošnjem letu na območju
novogoriške službe našlo zaposlitev več kot 200 brezposelnih, od teh sicer nekoliko več mladih, sicer pa tudi
nizko izobraženih, dolgotrajno brezposelnih, pa tudi invalidov,” pojasnjuje Vesna Petric Uran.

Iščejo elektrotehnike, inženirje strojništva ...
Prostih delovnih mest na severnem Primorskem je veliko, povprečno 600 mesečno. Še vedno je največ
povpraševanja po inženirjih strojništva, elektrotehnike, IT strokovnjakih, varilcih, orodjarjih, strugarjih, zdravnikih,
kuharjih, natakarjih, zidarjih … Ker delodajalci tovrstni kader težko najdejo, v zadnjih letih narašča zaposlovanje
tujcev, večinoma iz BiH, Kosova, Srbije in Severne Makedonije.

4533
brezposelnih je bilo septembra prijavljenih na koprskem zavodu za zaposlovanje

2668
brezposelnih so septembra našteli na novogoriškem zavodu za zaposlovanje

Nevenka Bandelj
direktorica koprskega zavoda za zaposlovanje
“Veliko povpraševanje po delavcih v gradbeništvu, v gostinstvu in turizmu kaže, da sezona
še traja in zaradi tega je manjši priliv sezonskih delavcev v evidenco brezposelnih.”
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Vesna Petric Uran
direktorica novogoriškega zavoda za zaposlovanje
“Povprečno mesečno je letos na območju novogoriške službe našlo zaposlitev več kot 200
brezposelnih - mladih, tudi nizko izobraženih, dolgotrajno brezposelnih, invalidov.”
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Turistično naselje Eko resort zdaj v temi

Inšpekcijska odločba Po štirih letih obratovanja na črno gostinskemu lokalu

v kozolcu prerezali žice - V naselju nelegalno zgrajena tudi cerkvica Marije Snežne

Kamnik - Elektro Ljubljana je v
ponovljeni izdaji odločbe grad-
benega inšpektorja uresničil

upravni akt in družbi Palmieri, ki
je lastnica počitniškega naselja

Eko resort v Godiču, prekinil do-
vod elektrike. Matjaž Zorman, la-
stnik lesenih objektov, ki so vsi
zgrajeni brez gradbenega dovo-
ljenja, ni želel razkriti, kako na-
merava ukrepati.

Bojan Rajšek

Kozolec toplar, v katerem gostin-

ska dejavnost poteka že od leta
2015, brez gradbenega in uporab-
nega dovoljenja, je po novem v
temi. Preden so električarji prere-
zali žice, je podjetnik Matjaž Zor-

man gostom ponujal tradicionalne
jedi z Velike planine. V naselju je
nelegalnih kar 34 objektov, v kate-
rih je mogoče prespati, in tudi za
vernike je poskrbljeno v na črno
zgrajeni cerkvici Marije Snežne,
ki je kopija tiste na Veliki planini
in jo je pred tremi leti blagoslovil

frančiškan iz Kamnika.
Ko so pred leti s pristojnega in-

špektorata ministrstva za okolje
in prostor (MOP) začele prihajati

prve odločbe o rušenju, je Zorman

dejal, da se zadeve urejajo »na višji

instanci MOP«. Prav na tem mini-
strstvu so bili zelo skopi z informa-
cijami, češ, da bodo podrobnosti
razkrili po vročitvi odločbe, ki jo je

inšpektor sicer izdal že pred nekaj

dnevi. »Odločbo smo prejeli minu-
li petek in jo še isti dan tudi uresni-

čili,« je za Delo povedala Kristina
Sever iz podjetja Elektro Ljubljana.

Inšpektor naredil napako

Projekt odklapljanja iz elektrodis-
tribucijskega sistema pa ni potekal
povsem gladko. Gradbeni inšpek-
tor Jože Hostnik je namreč 18. sep-
tembra izdal inšpekcijsko odločbo,
s katero je družbi Palmieri na-
ložil, da v petih dneh sama iz
električnega omrežja odklopi
gostinski lokal v kozolcu. Ne-

kateri prebivalci v Godiču, ki
zaradi čezmernega hrupa, ki

se vije iz turističnega naselja,

tudi ponoči nimajo miru, so
s prstom pokazali na lju-
bljanske električarje,

češ da ne želijo ure-
sničiti inšpekcijske

odločbe. Toda kri-
tika je bila očitno
vsaj v tem prime-
ru prenagljena.

Na ministrstvu za okolje in pro-
stor (MOP) so pojasnili: Gradbeni
zakon določa, da če je bila izve-

dena priključitev nedo-
voljenega in neskla-

dno uporabljenega
objekta na gospo-

darsko javno in-
frastrukturo, pri-
stojni gradbeni

inšpektor naloži

upravljavcu, naj ga odklopi. »Če je
nedovoljen objekt priključen na
legalni objekt, se odklopi tudi ta

objekt. Navedene prepovedi se od-
redijo z odločbo, s katero se izreče
inšpekcijski ukrep,« so pojasnili na
MOP.

Električarja
poučila inšpektorja
Iztok Bartol, direktor delovne
enote Ljubljana okolica, je v pismu
MOP zapisal: »Če je gradnja, zara-
di katere je po določbah gradbe-

nega zakona izrečen inšpekcijski

ukrep zaradi nedovoljene gradnje

na določeno vrsto gospodarske
javne infrastrukture že priključe-

na, pristojni gradbeni inšpektor z
odločbo naloži upravljavcu takšne

infrastrukture, da izvrši odklop.
Menimo, da izdana odločba, ki se
glasi izključno na zavezanca, torej

na družbo Palmieri, družbi Ele-
ktro Ljubljana ne nalaga dolžnih
ravnanj.« Andrej Ribič, predse-
dnik uprave družbe Elektro Lju-
bljana, nam je takrat povedal, da
je začuden nad pričakovanjem
inšpektorja, naj prerežejo kable,
čeprav niso tisti, ki bi odločbo mo-

rali izvršiti. Z izdano septembrsko
odločbo niso bili zadovoljni niti v
družbi Palmieri, saj se nanaša na
dvojni kozolec, za katerega je ta

isti inšpektor letos pomladi sprejel

sklep o odložitvi rušenja za največ

pet let. Tako odločitev je Hostnik
sprejel na podlagi pritožbe prav-
nega zastopnika družbe Palmieri

na že izdano odločbo o rušenju, ki
je sicer postala izvršljiva januarja

letos.
Redkobesedni Zorman je na

vprašanje, ali se zaradi prerezanih
kablov namerava pritožiti, odgovo-

ril, da bo zdaj iskal trajno rešitev.
In pod katerimi pogoji bodo v poči-
tniškem naselju spet zagorele luči?
Andrej Ribič odgovarja: »Električ-
ni priključek lahko pridobijo v vsa-
kem trenutku, vendar na podlagi
pravnomočnega gradbenega dovo-
ljenja«. Po naših neuradnih infor-
macijah naj bi gradbeni inšpektor
podobno odločbo naslovil tudi na
kamniško komunalo za odklop vo-
dovodnega priključka.

Družba Palmieri,
lastnica Eko resorta,
ni želela sama sebi
odklopiti elektrike.

V Elektru Ljubljana so

začudeni nad pričakova-
njem inšpektorja,
naj prerežejo kable.

Luči bodo spet zasvetile,

ko bo investitor pridobil
gradbeno dovoljenje.

34
objektov je zgrajenih
brez gradbenega
dovoljenja

V Eko resortu razmišljajo, kako odpihniti težave z inšpekcijo. Foto Matej Družnik

Matjaž Zorman, lastnik naselja,

namerava zdaj »poiskati trajno
rešitev« za svoj Eko resort.
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Boj proti
sindromu bolnih
stavb vse bolj
aktualen

Kaja Kovič
09. oktober 2019
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Lokacija simpozija o dnevni svetlovi in zdravih hišah. Foto:
VELUX DAYS IN PARIS

V Sloveniji naj bi bilo potrebno v
petih letih urediti še vsaj 30 tisoč
objektov, saj je po raziskavah
terena sodeč plesnivih več kot 50
tisoč stavb in še več jih je
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»bolnih«. Te dni o tem razgljabljajo
tudi svetovno znani strokovnjaki v
Parizu.

Slaba svetloba in nekvaliteten zrak v stavbah nista
aktualen problem le pri nas, z njim se srečujejo povsod
po svetu, in zaradi tega globalnega problema je VELUX
organiziral dvodnevni simpozij v Parizu, na katerem bodo
priznani strokovnjaki, predvsem iz arhitekturne,
medicinske in gradbene srenje, predstavljali, kako
pozitivno lahko vplivata svetloba in zrak v bivalnih
prostorih.

V ZDA kar dve tretjini zaposlenih v poslovnih prostorih
nima dostopa do naravne svetlobe. To zelo negativno
vpliva na njihovo hitrost, kreativnost, pomenenje ter
ugotavljanje napak. V raziskavi, ki jo je pred 15 leti v
Kaliforniji s pomočjo njihove univerze opravila Lisa
Heschong (Illuminating Engineering Society of North
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America), so rezultati pokazali, da so učenci, raziskovalci
in prodajalci v klicnih centrih, ki delajo v bolj odprtih
prostorih, uspešnejši, produktivnejši in bolj zdravi za med
5 in 40 odstotkov.

 Foto Kaja Kovič

Američani preživljajo kar 90 odstotkov življenj v zaprtih
prostorih, temu deležu se bližamo tudi Evropjeci, in ti
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prostori so velikokrat nosilci sindroma bolnih stavb, ki
negativno vplivajo na zdravje ljudi (glavobol, slabo
počutje, kašelj, solzne oči so le začetne zdravstvene
težave). Strokovnjaki priporočajo, da se ukrepi začnejo
že pri fazi načrtovanja pa vse do izgradnje in končne
ureditve stavbe. Sem spadajo od zvočne zaščite, so
primerne svetlobe (predvsem naravne), merjenja
kvalitete zraka in čiščenje klimatskih ter prezračevalnih
naprav, morebitne ocene prostorov s strani zdravnikov in
pametne izbire pohištva, ki naj temelji predvsem na
naravnih materialih. Arhitekti pri tem opozarjajo, da je
rušenje stavb zadnja možnost, ki naj se jo javnost
poslužuje, saj se s pametno in premišljeno prenovitvijo
prostorov da rešiti marsikateri problem.
 

Skupina VELUX želi z dogodkom osveščati ljudi, kako
ustvarjati zdrave in prožne prostore. Na predavanjih se
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bodo zvrstili vodilni raziskovalci iz sveta medicine,
arhitekture ter gradbeništva. S skupnimi močmi bodo
pokazali primere dobrih praks in študije primerov s
celega sveta.

Gre za dialog med več panogami, ki lahko skupaj
pomagajo pri zdravju in udobju ljudi tako doma kot v
poslovnih prostorih. V času, ko se človeštvo bori proti
podnebnim spremembam, je potrebno pomisliti tudi na
zdravstvene lastnosti notranjih mikropodnebij, se je
slišalo na dogodku.
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 Foto Kaja Kovič
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Legalizacija zidanic
ČRNOMELJ - Občinski svetnik Leopold Perko je spomnil, da je v črnomaljski ob-
čini večje število zidanic, za katere po določilih veljavnega OPN ni pravne podlage
za izdajo gradbenega dovoljenja. Zato ga zanima, ali v občini pripravljajo občinski

podrobni prostorski načrt (OPPN), na podlagi katerega bi lastniki lahko legalizirali
zidanice. Kot je dejal, je namen OPPN, da za že zgrajene objekte - zidanice, ki so

brez gradbenih dovoljenj in/ali v njihovem nasprotju, določijo posebne izvedbene

pogoje, na podlagi katerih bodo lastniki lahko pridobili gradbeno dovoljenje. Ma-

rija Prašin Kolbezen je pojasnila, da namerava občina za legalizacijo nelegalnih in
neskladnih gradenj za zidanice in po potrebi tudi za druge podobne objekte začeti
postopek priprave OPPN. Na spletni strani bo objavila poziv zainteresiranim lastni-
kom nelegalno oz. neskladno zgrajenih objektov ter glede na izkazan interes začela

postopek priprave sanacijskega OPPN. (M. B. J.)
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NOVA GORICA

Iščejo investitorje
v poslovno cono
v Kromberku

Na novogoriški mestni občini so ob-
javili javno povabilo potencialnim investi-

torjem v poslovno-ekonomsko cono Nova
Gorica - Kromberk. Izgradnjo komunalne
infrastrukture bo sofinancirala Evropska
unija, in sicer iz Evropskega sklada za re-

gionalni razvoj. Eden izmed pogojev uspešne
prijave za pridobitev evropskih sredstev je

tudi izkazan interes potencialnih investi-

torjev po ureditvi in izgradnji načrtovane
poslovne cone.

Lokacija nove poslovno-ekonomske
cone se nahaja na območju Mestne občine
Nova Gorica v naselju Kromberk. Območje

predstavlja v naravi nepozidano stavbno
zemljišče, ki se nahaja med dvema zgrajeni-
ma conama MlP-a in Merkurja ter med
Kromberško vpadnico in gozdom Panovec.
Območje je po prostorskih planih Mestne

občine Nova Gorica opredeljeno za pozidavo
večnamenskih objektov za poslovne, proiz-
vodne, obrtne in servisne dejavnosti. Na

tem območju mestna občina načrtuje iz-

vedbo celotne javne gospodarske komunalne
infrastrukture: prometno omrežje, vodo-
vodno omrežje, kanalizacijsko omrežje,
omrežje javne razsvetljave kot del promet-

nega omrežja, električno omrežje, plino-
vodno in telekomunikacijsko omrežje. Skup-
na površina parcel, na katerih se načrtuje
gradnja komunalne infrastrukture, znaša

42.682 kvadratnih metrov.

Na javno povabilo se lahko prijavijo le

tisti gospodarski subjekti, ki ustrezajo kate-

goriji mikro, malih in srednjih podjetij. Vse
formalno popolne prijave bo ocenila oce-

njevalna komisija in pri tem upoštevala me-

rila kot so projekcija zaposlitev najkasneje v
treh letih po zaključku investicije, izobraz-
bena struktura zaposlitev najkasneje v treh
letih po zaključku investicije, bruto dodana
vrednost na zaposlenega, vpliv na okolje in

drugo. Prednost pri izboru bodo imeli pri-

javitelji, katerih investicijski projekti bodo
pri ocenjevanju skladno z zgoraj navedenimi
merili dosegli več točk. Občina načrtuje
tudi dodelitev finančnih spodbud investi-

torjem za nakup in stroške komunalnega
prispevka. Spodbude se bodo dodeljevale
skladno s pravili »de minimis pomoči«.

Informativni dan za zainteresirane

bo v četrtek, 17. oktobra, ob 11. uri v Ste-
kleni dvorani Mestne občine Nova Gorica.
Predstavljen bo načrt ureditve, časovnica

komunalne ureditve gradbenih parcel, pri-
stojni bodo tudi odgovarjali na vprašanja
zainteresiranih. Dodatne informacije so

na voljo na telefonskih številkah 00386 5

33 50 105 (Tatjana Gregorčič) ali 00386 5
33 50 106 (Mitja Pekeč). Morebitna vpra-
šanja je mogoče posredovati kontaktnim
osebam tudi po elektronski pošti na naslov:
tanja.gregorcic@nova-gorica.si ali mitja.pe-
kec@novagorica.si.

Prijave na občini zbirajo do 28. okt-
obra do 15. ure. (km)
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□ Petra Janša □ Polona Avanzo, Matic Stojs Lomovšek, Facebook

SPREMEMBE ZA VSAKO CENO

»Zahvaljujem se tedniku Demokracija za ta pogovor in vpra-
šanja. Veste, vsakomur bi odgovoril isto, vsakemu novinarju
in vsakemu časopisu. Edino v domačem občinskem glasilu se
menda ne smem več pojaviti. Nič zato, vse mine.«

Matej Kotnik skoraj leto dni ni
več župan občine Lukovica. Kot

sam pravi, seje v tem času po-

polnoma umaknil iz vsega, kar bi lahko
imenovali javno življenje. Hodi v službo
in počne običajne stvari. O njem ne bi sli-
šali ničesar, če ne bi nanj neprestano spo-

minjala zdajšnja županja Lukovice Olga
Vrankar, ki si ne more kaj, da predhodni-
ka ne bi omenjala ob vsaki priložnosti, pa

naj bo to intervju, seja občinskega sveta,

občni zbori društev ali TV-prispevek.
Skratka, povsod je na prvem mestu Ma-

tej Kotnik, zato se postavlja vprašanje, ali
je bil tako dober, tako slab ali pa se neka-

terim kolca po njem. Tu seveda ne misli-
mo na vse občane, ampak na tiste, ki so

se pridušali, da bo brez njega »vse bolje,
vsega več, vse hitreje«. Pod črto: vse bo
le, če njega ne bo.

Je res vnaprej porabil ves denar?
Kotnik izpostavi, daje bila občina Lukovi-
ca ena redkih slovenskih občin, kije bila 16

let brez dolga. Januarja 2018 pa so na takrat-
nem občinskem svetu soglasno sprejeli
sklep, da za graditev nove telovadnice in

širitve šole na Brdu najamejo kredit v višini

3,5 milijona evrov. Na to so bili pripravljeni.
Občinski svet so seznanili s potekom, z
načinom in s posledicami kredita. Za tako
odločitev so glasovali vsi svetniki in svetni-

ce, tudi sedanja županja. Na podlagi tega
sklepa so na občini pridobili ponudbe
kredita s samo 0,69-odstotno obrestno

mero in z dveletnim moratorijem na plačilo
glavnice in obresti. Preprosto rečeno, dve

leti ni treba plačati niti evra za kredit, zato

je to čas, ko se lahko poplačajo druga polo-
vica investicije in druge potrebne stvari v
občini. »Hkrati je to tista rezerva, tisti čas,

ko spet lahko 'zajameš zrak' in nadaljuješ.
Tako bi jaz storil, in to brez najemanja do-
datnih kreditov,« nam razloži Kotnik.

Šola. Kaj pa drugo?
Kotnik nam še pove, da so bile vse investi-

cije, ki so bile dokončane v času njegovega
službovanja na občini, tudi poplačane. Tiste,

ki so se še izvajale, pa seveda še ne. »To je

normalno, ne plačuje se vnaprej. Do mojega
odhoda z občine smo vse sproti plačevali.

»Sedaj vidim občino na

dmgačen način. Morda

sem manj osebno
prizadet in je zame
manj stresno\ ker pač ne
nosim več odgovornosti,

ki me je prej spremljala

na vsakem koraku ,«

pravi nekdanji župan

Lukovice Matej Kotnik
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»Nisem mogel obljubiti pocenitve komunolnih
storitev do letošnjega marca, ker sem vedel, da

ljudem ne smeš lagati,« je prepričan Kotnik in

s tem trka na vest tistim, ki so verjeli lažnim

obljubam sedanje županje.

tako bi bilo tudi naprej,« je j asen Kotnik in

doda, da po prvem krogu zadnjih lokalnih
volitev ni podpisal nobenih novih investi-

cijskih pogodb, le tekoče zadeve. »Ves čas se

je v občini delalo, vseh 16 let se nismo ustav-

ljali.« 2. decembra 2018 je Kotnik izgubil
drugi krog volitev, naslednji dan je bil zadnjič
na občini. »Takrat sem iz pisarne vzel svoje
osebne stvari in odšel«

Kako ni ovir...
»V šestnajstih letih nikoli ni bilo denarja za

vse, a je vse potekalo normalno. Kljub
težavam z denarjem smo zgradili vrtec, a

sem pri tem doživel ne malo nagajanja.
Spomnim se, ko nisem vedel, kje naj vzamem

za plače, ko smo gradili šolo v Blagovici. A

sem se znašel in konec leta smo bili spet na

zeleni veji,« pripoveduje Kotnik. »Pred

dobrimi štirimi leti smo energetsko sanira-

li šoli v Krašnji in na Brdu. Poleg pridoblje-
nih sredstev z razpisa, ki smo jih morali

podpreti z lastnim deležem, smo našli še

denar za nove strehe. Hkrati smo uredili
tudi središče Krašnje in polovico Lukovice
z vsemi komunalnimi vodi do Brda. Prav

tako smo dokončali tudi drage projekte ka-

nalizacije drugje po občini, pa nisem jamral.
Ko seje gradila kanalizacija na Prevojah in

v Šentvidu, so bili zneski višji od celotnega
proračuna. Je kdo kaj občutil? Vse je moralo

teči naprej, do zadnje dotacije društvom. In

če ni bilo dovolj denarja, sem za kak dogodek
ali društvo še sam iskal sponzorje in pomoči.

Vedel sem ali pa sem si samo mislil, daje to

moja naloga, da to moram storiti. Skupaj s

sodelavci namje vedno uspelo,« pripovedu-
je Kotnik. »Ni pa bilo lahko, tudi pohval ni

bilo veliko. Kvečjemu sem poslušal, daje še

premalo in da se ne dela dovolj. A nimam

slabe vesti. Vse do konca zadnjega župan-
skega mandata je delo potekalo dobro,

uspešno in vse, kar smo dokončali, je bilo,

kot sem že rekel, vedno tudi plačano.«

Zakaj je izgubil volitve?
Zanimalo meje, kako to, daje izgubil volitve,

če je bilo vse dobro. »Morda sem se preveč
zanesel na to, da so delo in rezultati tisto,

kar šteje. Premalo sem bil politik in nisem

stregel določenim interesom ter nekaterim

posameznikom. Morda sem malo preveč
zavezan principom, ki se jih držim. Če ne bi
bil prepričan, daje to, kar govorim, mogoče,
verjemite, da ne bi kandidiral. Čemu bi, če
se nič ne da narediti,« nam odgovori Kotnik.
»Veste, vse se da, a je treba tudi znati. Res

pa je tudi, da nisem mogel obljubiti, da bo

prostorski plan sprejet do letošnjega junija.

Tega nisem mogel, ker sem vedel, da ga lahko
dokončamo v decembru ali najkasneje ja-

nuarja naslednje leto. Kot bi tudi ga. Nisem

mogel obljubiti pocenitve komunalnih sto-

ritev do letošnjega marca, ker sem vedel, da

ljudem ne smeš lagati. Nisem mogel oblju-
biti, da bo vsega več in vse bolje, ker sem

vedno pisal v svojih programih stvari, ki
smo se jih kasneje lotili injih tudi napravi-
li, če le ni bilo političnih nasprotovanj,« je
jasen nekdanji župan Lukovice, ki pa se ob
tem sprašuje, kaj bi bilo, če ne bi takrat začeli
s projekti, kot so poslovilna vežica, gasilski
dom v Blagovici in šola na Brdu. »Vem, kaj
bi bilo, če bi bil danes še na občini. Zadruga
bi že odprla vrata in v stari telovadnici na

Brdu bi že tekla dela za povečanje šolskih

prostorov.« In kako bi mu to uspelo? »Tako,

kot mi je to do takrat: sprotna plačila, ažu-

rnost in iznajdljivost pri delu. Res pa je, da

je dograditev šole na Brdu velika investicija,
a o tem smo govorili in to je bilo menda

jasno vsem. Vsak, ki gre v tako investicijo,
mora biti na to pripravljen!«

Nepripravljena nova županja
Zanimalo nas je, ali hoče reči, da sedanja
županja ni pripravljena na tako velike pro-

jekte. »Ne,« nam odgovori Kotnik, ki pa
njenega dela ne želi ne kritizirati ne komen-
tirati. »To ni moj namen. Lahko povem
samo, kaj bi storil sam. O drugih ne bom

govoril. Zdajšnjega stanja nočem komenti-
rati, bi bilo hitro narobe razumljeno. Tega
nočem.« Zdi se tudi, da če bi sedanja županja
hotela lani izvesti primopredajo, bi na

podlagi te vedela, kaj mora storiti. »Glejte,
vsak, ki se poda na volitve, mora vedeti, kaj
mora storiti. Vsa dokumentacija je ostala na

voljo na občini. Svetnikom sem razložil vse

potrebno, o tem sem pisal v občinsko glasilo
Rokovnjač. A ko sem po volitvah srečal nek-

danjega sodelavca in ga vprašal, zakaj ne

pomagajo novi šefici iz težav, saj vedo, kako

je treba, mi je rekel, dajih ne želijo posluša-
ti. Rečeno jim je bilo namreč, da bo zdaj vse

drugače, ker je bilo prej vse zanič. In prav je
tako. Mora biti drugače, sicer bi lahko tam

ostal kar jaz. O tem, zakaj ni bilo primopre-
daje in soočenja pred volitvami, je pa vsaka

beseda odveč. Sploh pa primopredaja ni ne

obvezna ne potrebna stvar, je samo gesta.

To sva leta 2002 z mojim predhodnikom
opravila na kratko, v dvajsetih minutah«
nam še razloži Kotnik.

Pomembno je, da se občina razvija
In kako Kotnik vidi občino Lukovica zdaj?
»Zame je pomembno, da gre občina naprej.
Ni mi vseeno ne za ljudi ne za naše kraje.
Hudo mi je, če ni vse, kot bi moralo biti. Tudi

zato, ker sem se vedno trudil. Vesel pa sem

vsakega uspeha tako posameznikov kot tudi

skupnosti. Predvsem pa sedaj vidim občino

na drugačen način, Morda sem manj osebno

prizadet inje zame manj stresno, ker pač ne

nosim več odgovornosti, ki meje prej spre-
mljala na vsakem koraku. Nimam pa slabe
vesti. Veliko je v preteklih letih nastalo in

na to sem ponosen in tega sem vesel,« sklene

najin pogovor nekdanji župan občine Luko-
vica in doda: »Zahvaljujem se tedniku De-

mokracija za ta pogovor in vprašanja. Veste,

vsakomur bi odgovoril isto, vsakemu novi-

narju in vsakemu časopisu. Edino v

domačem občinskem glasilu ne menda ne

smem več pojaviti. Nič zato, vse mine.« 0

Matej Kotnik jefunkcijo

župana poklicno

opravljal med letoma

2002 in 2018.

JPIEH ��By

Aktualna županja Lukovice Olga Vrankar rada objavlja svoje fotografije na Facebooku. S ponosom
pokaže, da sodi v krog zadnjega partijskega šefa Milana Kučana.
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Slabe prakse: od lažnih izvršb do faktoringov povezanih z
gradbinci za minus 10%
Finance
TOREK, 8. OKTOBER 2019 OB 10:38

Kako v gradbeništvu danes privijajo podizvajalce
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Dijakom bodo predstavili poklic
gradbenika, geodeta in vodarja

Tudi letos bo ljubljanska Fakulteta za gradbeništvo in geodezijo odprla vrata slovenskim dijakom.
Že šesto leto zapored bo za dijake 3. in 4. letnikov pripravila dan odprtih vrat, na katerem bo preko
interaktivnih predstavitev in eksperimentov mladim ponudila čim več informacij o poklicnih
možnostih s sveta gradbeništva, geodezije in vodarstva. Dan odprtih vrat bo potekal na Fakulteti
za gradbeništvo in geodezijo v četrtek, 17. oktobra, od 9.00 do 17.00.

Raznolik svet gradbeništva

Dijaki bodo skozi zanimive predstavitve izvedeli, kdaj so tla zadosti trdna za gradnjo, se seznanili z
zakonitostmi gradnje mostov in s pomočjo potresne mize iskali gradbene rešitve za večjo potresno
varnost stavb. Izvedeli bodo, kdaj postaviti nesemaforizirano križišče, kdaj krožno križišče in kdaj
se odločiti za semaforizacijo križišča ter kako ustvariti digitalni model zgradbe, da se lahko po njem

O-sta.si 09.10.2019 
SredaDržava: Slovenija
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sprehodiš s pomočjo VR očal.

Uporaba tehnologije v geodeziji

Vas zanima, kaj je peskovnik z obogateno resničnostjo in za kaj se uporablja v geodeziji? Dijaki
bodo na dnevu odprtih vrat izvedeli točno to, lahko pa ga bodo tudi preizkusili. Izvedeli bodo še,
čemu je namenjen letalnik (dron) ter spoznali pravila in načine letenja. S kratko demonstracijo
bodo na fakulteti prikazali tudi zajem 3D podatkov z laserskim skenerjem, predstavili princip
delovanja skenerja ter podali nekaj primerov uporabe.

Delo vodarja bodo spoznali preko kviza in zanimivih predstavitev

Delo vodarja bodo dijakom približali preko kviza, kjer bodo le-ti lahko preverili svoje znanje o
nastanku poplav, čiščenju odpadne vode in ravnanju z odpadki. Spoznali bodo tudi model
podtalnice ter model premeščanja rečnih sedimentov ter se preizkusili v izgradnji cevovodnega
omrežja.

Naročnik: Fakulteta za gradbeništvo in geodezijo
Objava: 09.10.2019 12:57
Ključne besede: IZOBRAŽEVANJE  GRADBENIŠTVO

Kontakt

Fakulteta za gradbeništvo in geodezijo v Ljubljani
Jamova cesta 2
1000 Ljubljana
https://www.fgg.uni-lj.si/

Priponke
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